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В А Р Н Е Н С К И 

ОКРЖЖЕНЪ ВЕСТНИКЪ 
О Ф И Ц И З Л Н О издание на Окръжната Постоянна Комисия. 

ГЦ Т е л е Ф о н ъ Mr 2В . 

И З Л И З А С Е Д М И Ч Н О 

ГОДИШЕНЪ АБОНАМЕНТЪ: 
За общини задължителенъ 200 лезп 
За училищни настоятелства 100 # 
За кооперац.р читалища и частни лица. 50 т 

1 а н о H I 
За обявления иа всички общински, обществени, 

държавни и кооперативни учреждение, ><• дума ням км. 
с|м. по 1 ли. За баланси на нооперацм и синдикати *ш 
страница по 150 ла. 

ЗЛБЕЛЕЖКЛ: Таксите се см*твтъ »а «див публи-
кацна, при повторение таксите се удао«»агъ. 

ВСИЧКО вЪ ПРЕЛПЛаТА. 

Къмъ стопански подеиъ 
Нашиятъ добъръ и трудолюбивъ на-

родъ, който чрезъ своя трудъ гради своята 
духовна и материална култура, е разпж-
натъ на кръсть отъ мирните договори и до-
веденъ до положението на безправенъ робъ. 
Думите еж слаби за да се предаде трагедия
та на днешното време. 

Днесъ ц-Ьлиятъ български нзродъ из
немогва отъ новото икономическо робство 
наложено ни отъ мирните договори въ видъ 
на репарации и пр., чрезъ които се отие-
матъ всички жизнени сокове на нацията. 

Това ново робство е по тежко отъ по
литическото ни робство подъ турците Ако 
тогава ни биха отнети източниците на свет
лината, днесъ ни еж отнети източниците за 
подържане живота. Народътъ ако и тежко 
претоваренъ, макаръ и да изнемогва, мъкни 
тежкия товаръ върху плещите си, прави 
с&ърхчовешки усилия да се задържи на 
своите крака. 

И въ това тежко състояние той не губи 
Btpa въ себе с и . . . ще нзетапятъ може би 

по добри дни—те ще дойдатъ за ла сблег-
чатъ неговите страдания. 

Както следъ тежката зима, която ско
вава всичко подъ своята ледена покриякз, 
настъпва топла пролеть, така и следъ пре-
живениятъ трагизъмъ ше настжпи и за насъ 
топла пролеть—ще изгрее и надъ нашата 
земя благодатното слънце, което съ споите 
топли лжчи да освежи измъчениятъ ликъ 
иа България Българския иародъ въ есоето 
исторически разиитие често е попададъ въ 
такива изпитни, но иегониятг reni'fi винаги 
го е извеждаль до спасителния бр1нг. 

Спасението на нашата страна е ьъ 
труда и въ изобилието на плода шо дай* май
ката земя. НЬколко тнкпш. добри реколти 
като настоящата ще д»дътъ дру«а физио
номия на страната. Данъшпе и частните 
зздължения ще бядатъ изплатени, ще на-
стжпи едно по продължително успокоение, 
което ще заличи раните причинени отъ 
прежиаеннятъ трагизъмъ. 

Ст, п. X 

НеобгербванитЪ обявления съ 2 лева гербова 
марка не ще се публикуватъ въ Окр. вестникъ. 
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8 Й Т О П Ш И ВЪПРОСНИЯ 

Триците като храна яа кокошките 
Пшеничените трици еж единъ добъръ 

источникъ за минерални вещества и поради 
това добре е да се употрЪбяватъ въ по-го-
лЪмо количество въ храната на кокошките. 
Те еж за препоръчване и поради това, че 
съдържатъ и много белтъчни вещества. Ако: 

се изхожда отъ това гледище, има много 
други храни, които еж сравнително по-ев
тини отъ триците. Но ако се вземе предъ 
видъ, че триците еж много вкусни и съ
държатъ много пепель, те могатъ много 
мжчно да се заменятъ съ други храни, осо-
бенно при отглеждането на малките пилета. 

Освенъ пшеницата, за набавяне на ми
нерални вещества въ храната на кокош
ките, еж важни и овесътъ и ечемикътъ. 

Огъ опити е установено, че приежт-
ствието на минерални вещества въ храната 
указза големо влияние за по-добро смилане 
и използване на другиге хранителни веще 
ства, преимуществено белтъчните вещества 
така че, прибавката на минерални вещества 

Публикуване протоколите но Вар
ненски Окржженъ Съветъ. 

П Р О Т О К О Л Ъ №16 
На Варненски Окржженъ Съветъ, II редовена 

сесия» XIII-й избирателенъ периодъ. 
Заседание на 23 февруари 1928 г. 

Р Е Ш Е Н И Е №—89 
Трето четене бюджета на фонда постройка 

ветер. лечебници и амбулатории въ Варнен. ок-
ржгъ за ф 1928/1929 год. Председателя. По
неже разните комисии не еж готови съ доклади
те си* азъ моля да се приеме на трето четене 
бюджета на фонда за постройка лечебници и ам 
булатории въ окржга за презъ финансовата 
1928/1929 година, което да се постави на дне-
венъ редъ и който е съгласенъ съ това мое пред
ложение. моля да се вдигне ръката. 

Болшинство — приема се. 

въ храната на кокошките има двояко зна
чение. 

&азни стопански съобщения 
ИЗНОСЪТЪ н а рапицата, който започна въ 

началото на месецъ юлий само за първите 
20 дена на месеца е достигналъ около 9 
милиона килограма на стойность приблизи
телно 90 милиона лева, Презъ следващите 
10 дена на месеца, износътъ на рапицата 
се е засилилъ още повече и достигналъ 
общо за целия месецъ юлий 18 5 милиона 
килограма на обща стойность 185 милиона 
лева. Износътъ на рапицата така оживено 
ще продължи и презъ текущия месецъ ав-
густъ. Очакванията еж, че отъ тазгодишната 
реколта на рапица ще бжде изнесено, около 
50 милиона килограма рапица на стойность 
около 500 милиона лева. 

ВЪ БЪЯГОРСКО земледелска банка е съоб
щено отъ генералния консулъ въ Виена, че 
тамъ търсенето на просо и ечмикъ е доста 
голЪмо. Заинтересованите да се отнесатъ 
за сведения до генералното консулство въ 
Виена. 

Id БЪЯГарСКОТО земледелско дружество е 
възложено да организира прочистването на 

Председателя. Давамъ думата на доклад
чика. 

Докл. Ф РаФаидовъ- ЧетеГ 
Глава I. редовни приходи 1,860,000 лв. 

Н. Извънр. п 4,000 лв, 
или всико приходи 1,864,000 лв* 

Глава I. редовни разходи 1,860,000 лв. 
изв. разходи — 

или всичко разходи 1,860,000 лв., 
следователно излишекъ 4,000 лв. 

Председателя. Който е съгласенъ да се 
приеме на трето четене бюджета на фонда по 
постройка ветеринарни лечебници и амбулатории 
въ Варнен. окръгъ за фин. 1928/1929 год. при 

редовни приходи 1,860,000 лв. 
извънр. приходи 4,000 лв. 

всичко 1,864,000 лв 
редовни разходи 1,860,000 лв. 
извънр. разходи — 

Слееователно излишъкъ 4,000 лева, моля да си 
вдигне ръката. 

Болшинство — приема се. 
Заседанието се вдигна въ 17 часа. 
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дюцерновото семе въ страната. За тази 
цель то е доставило една вършачка и 25 
люшачки за люцерна. То е организирало 
сжщо и две семеочистителни станции: въ 
гр. Пловдивъ за южна България и въ гр. 
Горна Оряховица за северна България. Въ 
тия семеочистителни станции еж поставени 
на работа 5 декускутори. Министерството 
на земледелието е изпратило окржжно до 
директорите на подвижните земледелски 
катедри и агрономите, да се стремятъ всич
кото произведено семе въ районите имъ да 
мине презъ Бълг. земледЪлско дружество. 

МИННСТШТВОТО на земледелието е издало 
окржжно, съ което нарежда да бждатъ пре
дупредени всички наематели на общински 
мери, че наетите отъ техъ земи ще бж
дагь засети само съ люцерна. 

МИйИСТерСТВОТО на земледелието е наре
дило да се събератъ точни сведения за ко
личествата на пшеницата отъ новите сор
тове, годна за семе, която ще се получи 
отъ тазгодишната реколта. Това се прави 
за да може на време семето да се раздаде 
между избраните села за масовата работа 
по подобрение на земледелието. 

БгЗВШХСШТЪ вина не поплежатъ на 
облагане съ акцизъ и продавачите на та
кива вина не следва да плащатъ патентъ. 

MlllCTIICTIOTO иш земледелието е съоб
щило до земледелските катедри и агроно
мите въ страната че презъ тази година ши 
се внесе въ страната едно малко количес
тво бубено семе за отхранване етера ре
колта, което требва да се пласира въ бу
барските райони за опити и използване 
изостаналиятъ черничевъ листъ. Зе отхран
ване на това бубено семе ше се употре 
бяватъ непотребните издънки на черничеви 
дръвчета, които и безъ това поллежатъ на 
почистване Ако еъбренивтъ по тякъвъ на-
чинъ листъ не достигне, може па се вземе 
тскъвъ и отъ самото първо, като се бере 
листъ по листъ по продължение най-мио-
го до две трети отъ лктораста Листата 
къмъ върховете на леторастите не требва 
да се нзематъ. Не требва емшо да се до-
пускя по никакъвъ нпчинъ повторната ре-
зидба на черниците. Есенно бубохрянене 
ше могатъ до практикунатъ съ успехъ 
главно по едрите бубохранителии. които 
разтолзгатъ съ големи черничеви градини, 
отъ които могатъ па се събератъ лостатъч-
но издънки Обикновено се смете, че бу-
бохранитель, който разполага съ черничеви 
градини за отхранвгне 2—3 унПии можела 
отхранва 10 грама семе втора реколта. 

Печатница »Войниковъ« — Варна. 

П Р О Т О К О Л Ъ №—17 
На Варненския окржженъ Съветъ, Н редовна 

сесия, ХШ избирателенъ пернодъ. 

Зеседаннето на 24-й февруарий 1928 год 

Р Е Ш Е Н И Е Wt—92 

Докладъ на комисията по проучване писмото 
на управ.-лекаря на държ детски саниториумъ 
край Варна подъ JNc—148 т. год. Председателя. 
Пунктъ първи отъ дневния редъ е второ четене 
вюджега на окръга, обаче бюджетарната комисия 
не е готова съ бюджета, затова който е сьгла-
сенъ да прередимъ дневния редъ, като минемъ 
на точка втора, моля да си вдигне ръката. 

Болшинство — приема се. 

Председателя Давамъ думата на доклад
чика на комисията възможево й да проучи писмото 
на Управитель-лекаря на Държав. детски сана-
ториумъ край гр. Варна подъ №—148 отъ т. г. 

Док*. Д. Дабковъ Г. г. окр съветници, 
лостжпили еж три писма по редъ отъ управ, ле
каря на детския санаториумъ съ които къмъ 

землището на този санаториумъ да се предаде 
още единъ големъ парцелъ нива собственость на 
окр. Стопа! ство „Св. Константинъ*, като за цель-
та изтъква следната необходимость: да се зак
ръгли стопанството на санаториума въ връщаната 
тази часть въ същото и да се ci здаде по-тол!мъ 
теренъ който да се използува* въ земеделско и 
скотовждно отношение отъ санаториума па подо* 
бренне хрлната на питмоцитЪ му Комисията 
обстойно се занима съ този пъпресг. прегледа 
границите и взе следното предъ видъ. Парцела 
който се иска за закръгляване сгопаиствмо нш 
санаториума е собсгвеность на окр. стопанство, 
обаче въ този парцелъ има и още четири ниви 
на частни жители отъ с Кестричъ. Искания нашъ 
парцель се състои отъ една гора надъ 20 дек • ни* 
ва 13,2 дек. и друга нива отъ около 20 декара 
всички на окр. стопанство. При разглеждане на 
този въпрось комисията държеше полъ никакъвъ 
предлогь н подъ каквито и дз бждагь цели да не 
не се раздава имота на стопанството, не само 
защото требвагь но и предстои закръгляване са
мото стопанство, за да има какво да д*а<гме лря 
разм*на на м*ста за компенсация. Поради това м 
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L® ХРОНИКА Ш J 
МЗЯОСНМТЪ мита на яйцата ще се съби 

рать отъ 15 авгусгъ по 5 лева за 1 кгр. 
вместо по 104 лева както б"Ьше до сега. 

СЪСГ0ЯНН8Т0 на добитъка почти въ ufe 
лото царство» за сега е много добро* 

ВДООШНШТО е привършено почти на-
всеклше — средното производство отъ ун
ция бубено семе се е движело между 50 — 
90 кгр. 

ООВРЩТЪ по непръсканигЬ лозя еж 
значителни: БЬлослатинско — до 50 на 
на сго, Луковитско 40 и Ески Джумайско 
50 на сто. 

РШЛТИТЯ на афиона тази година е от* 
личнв; изчислява се на 11—12 хиляди ки
лограма. 

ОбЩОТО производство на захарь за 1927 
год. е достигнало до 38 милиона кгр срещу 

32 милиона кгр презъ 1926 година. 
UeHQTa на рапииата въ чужбина се за

твърдявана и има изгледи за гол_мъ из-
носъ отъ България. 

Понеже отъ тамъ минава проектираното шосе на 
което управата на санаториума се противопоста
вя, комисията е противъ задоволяване искането 
на държиш детски санаторнмъ. 

Д Р.мчзвъ. Требва да ви припомня едно 
мое мнение въ Гиналото, което се ръководеше 
отъ принципа за запазване целостьта на имота на 
окръжното стопанство „Св. Коистантинъ". Това 
мое мнение беше когато се разрешаваше въпро
са за раздаване мйсга за почивни станции на 
разни благотворителни дружества, учреждения и 
пр. като бехъ противникъ да се раздаватъ подъ 
наемъ на вечно ползуване. Въ такъвъ случий на 
насъ остава черупката, а вътрешностьта на яйце
то я даваме. Ние като окр. съветници сме длъж
ни да пазимъ имота на окръга. Тези места тре 
бваше да ги раздаваме съ срокове до 20, 30, 
40, 50 год. и следъ като мине тоя срокъ имота 
да остане пакъ на окръга. Азъ по принципъ 
съмъ противникъ да се отстъпва земя отъ окр. 
стопанство. Ако управлението на санаториума ми
сли, че то има належаща нужда отъ това место 
и че не може да съществува безъ него нека си 
направи постъпки по закона за отчуждение на 

ЗИСЪШП презъ текушата година п/тощъ 
съ памукъ; възлиза, на 6» хиляди хектара 
срешу 5 1 хектари за 1927 год. 

ОТНРНВПЙЙТО на Солунския панаиръ ше 
стане на 16 септември т. 2Г 

ПрЕЗЪ 1927 год. отъ България е изне
сено въ Гърция 1,713,994 кгр. сирене и 
57,545 кгр масло. 

НйИНСТ£РСТВ0Т0 на търговията е изпрати
ло, за седение до търговско индустриал 
ниг_ камари, че подъ „сергия" въ смисъяь 
на закона за амбулатната търговия се раз
бира излагането на стоки на открито и не 
посредствено продаване отъ т_хъ, а не и 
когато стоките еж изпоженй пакъ вънъ, 
обаче, за реклама, безъ да служатъ за 
проданъ. Също не могатъ да се смЪтатъ 
за сергия и въ случая, когато вънъ има 
разни недовършени коли, каруци и др. Ми
нистерството е съобщило сжшо, че слад
карите и продавачите н« „разхладителни 
напитки и сладка" не се считатъ за амбу-
латни търговци и следователно, н^ма да се 
снйбдяватъ съ разрешителни за продаване 
на захарни издалия. 

НйЗНШРСТВОТО на земеделието е изпра
тило окръжно до кредитните и коопера--
тивни саруж*ния въ страната, съ които 

недвижими имоти за обществена полза. Ето защо 
по тия мотиви азъ съмъ на мнение да не се удо
влетвори искането 

Д. Д-чоксвъ За да не се помисли че ко
мисията повръхностно и егоистично е погледнала 
на работата ще Ви съобща следното: Санатиума 
още отъ най напредъ е поискалъ 40 дек. за ос
новаване на здание, кухня и др. Но за да се съз
даде по-големо пространство поискаха се още 
40 дек., които също беха дадени и* залесени, 
При тези 80 дек. станало нужда да се заграби 
санаториума и тогава се констатирва, че те не 
съ 80 а 109 дек., а всичко разполага съ 150 
дек. въ което е обзаведено стопанството, кравар-
ницата, които искатъ да ризширятъ. При това 
положение дължа да изтъкна че санаториума сега 
разполага съ теренъ вънъ неговите нужди. 

! Д. Шиковъ. Този санаториума отначало се 
образува около Варна съ ,тъй наречените деке-
рови бараки. Впоследствие поискаха отъ -насъ 
место въ окр. стопанство за постройка на сана-
ториумъ, което имъ бе дадено, Следъ туй пакъ 
се обърнаха съ молба да имъ дадемъ още 40 
дек. по възможность край > плажа за ; краварница 
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,имъ изгьква гол_мото значение на редо
вото с+юИйе редоСЪялкигЬ, ползата отъ по
следните и ексномията на семе, която 
правятъ редосеялкит-fe и подканва коопе 
раиигЬ дз направятъ всичко възможно, за 
да се въведе навсекжде релосеялкит_ и 
редовото зас-ване. 

ИЗНОСЪТЪ HP ВИНО за първото полугодие 
на текуш&та година е възлизалъ на 1641101 
килограма на обща стойность -18,988.628 
лв. За сжшото време на миналата година 
статистическит-fe данни н е показватъ ника-
къвъ износъ на вино отъ България. По 
месеци изнесеното за първото шестмесечие 
вино се разпределя така: 

тона хил. лева 
януарий 86 4 960*2 
февруарий 351,6 3905 9 
мартъ 274 4 3,084 б 
апралъ 180 0 2,000 1 
маъ 583 3 7,070 0 
юний 165 4 2,003 0 
Всичко 1,64 i 1 18,998 0 ~ 
Разгледанъ по месеци, износътъ на вино 
презъ първото полугодие на 1927 год. по 
казаа най-гол _ми цифри презъ месецъ май» 
следъ който идватъ февруарий и мартъ. 
Най-слабъ е билъ износътъ презъ месецъ 
януарий. 
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ОБЯВЛЕНИЯ 

Ясжбашка общнн. скот. комисия 
ОБЯВЛЕНИЕ 

№ 1459 
с. Ясжбашъ, 31 юлий 1928 г. 

На It день отъ публикуване настояще-
то въ Варненски окряженъ вестникъ, отъ 
9 до 10 часа преди об*дь въ канцеларията 
на Яс&башката община ще се произведе 
търгъ съ явна конкуренция за продажбата 
на два говежди бика каккто следва; 

1) Единъ бикъ на 3 години. 
2) Единъ бикъ на 4 год. — кастриранъ 
Първоначална цена за двата — 6000 

лв. ззлогъ за правоучастпе въ търг*—10'7П. 
Всички разноски за публикация, мнти-

запъ, такси гербъ ся за смЪтка на конку
рентите. 

Председседатель: П Златевъ 

Отчетникъ: Г. Митевъ 

и пр. каквото икъ дадохме северозападно отъ 
самия санаториумъ. По после по т/Ьхна молба имъ 
разрешихме още 40 дек., но те предварително 
знгрздили 60 дек.. така че сега разпо,лагатъ съ 
150 дек. Ако е въпросъ да искатъ още место 
за лекуване, добре знаемъ че за това се изпол
зува плажа. Слушалъ съмъ, че 2 дек. люцерна 
изхранва 5 крави, а зз десеть крави значи ще е 
необходимо 10 дек. нива. *Огъ 10—20 лек. зе
ленчукова градина може да се изхранва хиледно 
население. Ние не само сме дали премного но 
требва.да кажемъ на управата на санаториума 
стига е искала. 

Председателя. Ще подложа на гласуване 
мнението на комисията. 

Който е съгласенъ съ мнението на комисия
та да не се отстъпва исканото съ писмо № 148 
т. г. отъ управата на д*Ьтскня санаториумь окр. 
место за закръгляване границите на санаториума, 
моля да си вдигне ръката. 

Болшинство —: приема се 
РЕШЕН И Е №—93. 

Вземане резолюция.по новия законопроекгъ 

за народното здраве. Председателя. По въпроса 
за новия законопроекгъ по мойто 6Ъ натоварена 
комисия за проучването му е пожелалъ да даде 
нЬкои осветления г. Пененъ заредующъ т Вар-
нен. общинска—химическа лаборатория. 

Кой го е съгласенъ за изслушването пя г. 
Пеиенъ, моля да си вдигне рлкат.*. 

Хи* .1в е?*ь. Иппип :мконопроскп> за на
родното здраве койго нъ скоро иреме може би 
ще бъде законь урежда колкото обширна толко
ва и сложна материя. Той урежлз съотношенията 
между дирек, па народното здраве и окрлжните 
съвети като прави едно посегателство иа автоно
мията на окръжните съвети Но ьъ него се за
сега и въпроса за контролата на хранителните 
продукти, който ако и на пръвъ погледъ да не 
се вижда да е тесно свързанъ съ отношенията 
на окр съвети съ дирекц. на народното здраве, 
но той е саързань, защото 7—8 пост. комисии 
въ царството издържагь свои химически амбула
тории за задоволяване стопанските И хранителни 
нужди на окръзите си. Обаче новия законопро
екгъ преклева тази инициатива, защото тия ла
бораторни изгубватъ своето предишно значение, 
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liiuiltH бшарко ] ш щ » вкштшш Ясж-тепенско българ. учил. н-ство 
ОБЯВЛЕНИЕ 

Nt 34 
с. Иечелий, 4 Августъ 1928 год. 

Печелийското българско училищно на
стоятелство обявява, че на 15 септемврий 
1928 год. въ 8 часа сутриньта ще се произ
веде търгъ за отдаване подъ наемъ за 
срокъ отъ 5 години, 56 парцела ниви по 9 
декара вейки парцелъ, нахрдящи се въ зе
млището на с. Печелий местностьта „До-
рълъкъ". 

Търгътъ ще се произведе въ училищ
ното помещение на с. Печелий. 

Първоначалната оценка на декарь е по 
200 лв. на година залогъ за правоучастие е 
10% върху първоначалната цена на всЬки 
парцелъ. 

Закона за бюджета, 0 . П. cm задъл
жителни за всички. 

Всички разноски за публикуване и 
гербъ еж за сметка на наемателите. 

ПоемнитЪ условия могатъ да се пре-
гледатъ вейки день въ училищната канце
лария. 

Председатель учил. н-во: Г. Христовъ 
Секретарь гл. учителъ: Д. Митевъ 

а ще служатъ за хигиенични изследвания По тоя 
случай съюза на химиците направи изложение, 
което ще ви прочета. (Чете изложението на съю
за на химиците въ България. 

Паеде^ДаиЛ", Давамъ думата на доклад
чика на комисията по проучване законопроекта за 
народното здраве. 

Док . Ф. PaoaiMOav. Въ общите дебати 
по бюджета на окръга иеколко души отъ Васъ 
взеха думата, а особено д ръ Цоневъ, който се 
смета най-компетентенъ по този въпросъ, изтък
наха, че новия законъ за народното здраве отне
ма маса отъ правата на окръжния съветъ по 
санитарното дело. Всички служби се централизиратъ 
въ ръцете на окр. лекарь и окр. санитаренъ съветъ, 
й финагеовите средства се събиратъ отъ окр. съветъ, 
а упражняватъ отъ лекарите. Изказаха се мнения 
въ емнсъль, че закона въ този пунктъ на гла
ва трета, да се измени като бждагъ възстановени 
правата и функциите на окр. съветъ и посг. ко
мисия относно назначенията и уволненията на 
санитарния персоналъ. 

Комисията която вие избрахте се занима съ 
този въпросъ и изработи една проекто-резолю-

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 72 

с. Ясж-тепе, 24 юли 1928 г. 
Ясж-тепенското българско училищно-

настоятелство обявява на интересующитЪ* 
се, че на 11 августъ 1928 г. отъ 14 часа 
до 18 часа въ канцеларията на Ясж-тепен-
ската прогимназия ще се произведе публи-
ченъ търгъ съ явно наддавание за отдаване 
подъ наемъ за времето отъ 15 августъ 1928 г. 
до 15 септември 1930 г. следните училищни 
имоти: 

1. нива въ местн. „Задъ тепе бели" 
отъ 80 дек., 4 парцела по 20 дек.; 2. нива 
въ м*Ьстн. „Подъ лозята" отъ 9 декара и 
4 ара; 3 нива въ мЪстн. „Кайрашки боз-
лукъ" отъ 100 дек., 5 парцела по 20 дек. и 
4. нива въ мЪстн. „Край шосето* отъ 100 
дек., 5 парцела по 20 декара. 

ПоемнигЬ условия се намиратъ въ кан
целарията на училището гдето могатъ да се 
прегледатъ отъ интересующите се 

Първоначалната цена 100 лв. на декаръ. 
Конкурентите за право участие въ тър

га требва да представятъ свидетелство за 

ция, която Вие ще требва да приемете, допълни
те или отхвърлите. Днесъ комисията се занима 
и съ изнесеното отъ химика г. Пеневъ. по онова 
което този законопроектъ засега съ разрешаване 
контролата на хранителните продукти и общо-
употребяеми предмети. И тази глава сметатъ хо
рата които работятъ въ тази область, както и 
комисията смета, че требва да се отхвърли и 
осгане стария законъ. Химиците също искатъ въ 
чл. 36 на законопроекта, дето е казано: иче се 
откриватъ въ окръга хигиенически лабаратории", 
вместо думата нхигиенически да остане химичес
ки *. Следователно по това ще се прибави новъ 
пунктъ въ резолюцията. Резолюцията е следната: 

Р е з о л ю ц и я ; 
Варненския окръженъ съветъ скедъ като се 

занима въ заседанието си отъ 24 февруарий 
1928 год. съ законопроекта за народното здраве 
и следъ станалите разисквания по него и 

кгто взе предъ видъ: 
1) Че съ този законопроектъ (чл. '31) гри

жите за пазенето и подобрението народното здра
ве и лекуването въ окръга се възлага на окрж— 
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честность и 10% депозитъ въ пари. Всички 
разходи с* за сметка на конкурентите. 

Председатель: Ст. Г. Станевъ 

Касиеръ: Д Вълчановъ 

1 Елесъ-факжнско Дълг. учил. нчтво 
О Б Я В Л Е Н И Е 

№ 86 
с. Елесъ-факл, 30 юлий 1928 г. 

Еленсъ-факжнското българско училищ
но настоятелство обявява, че на 12августъ 
т. г. въ 9 часа ще се произведе въ общин
ското управление, търгъ за отдаване подъ 
наемъ за 2 години — следните училищни 
ниви: 

1 . „Пазарджикйолу" отъ 633 дек., раз
делена на 64 парцела; 2. .Яйла-дере I" отъ 
60 дек., разделена на 5 парцела; 3. „Яйла-
дере I I * отъ 55 дек., разделена на 5 пар
цела; 4. Яйла-дере Ш* отъ 44 дек., разде
лена на 5 парцела; 5. „Кетенликъ* отъ 47 
декара, разделена на 5 парцела; 6 „Солу-
мазъ* отъ 46 дек., разделена на 5 парцела 
и 7. „Кавакъ-екини* отъ 14 декара. 

Първоначална оценка ,на декаръ за го
дина е 50 лева. 

Искания залогъ за лравоучастие въ 
търга е 100 лева за ларцелъ. 

Депозитъ 5% върху изддздената цена 
за целия наеменъ периодъ. 

Гербъ и публикация см за смйтка на 
наемателите. 

Отъ Настоятелството. 

ОбРЪЩа CI вниманието на г. г. общ 
кметове» шото при промена на секр-бир
ника и училищните касиери, веднага па 
давагъ свеаениятд исчени съ окр. прец-
писания № Nt 1983 и 2251 отъ 23 май и 
I I юний 1928 г. отпечатани ьъ екр, wee* 
тникъ бр. 9 и 11 отъ 1-и и 15 юний с. г. 

ШШоШШШШШ 

[~ Район. Ннспенторъ: Б. Д. ГЕВЧЕВЪ—BDPHO. ® 

жнмте съвети, които еж длъжни за тези цели 
да отпущатъ необходимите парични средства: 

а) за издръжка на персоналъ. 
б) За оздравяване на населени мЪста. 
в) За борба съ заразните и народни болести. 
г) За издръжка на лечебни заведения н пр. 
2) Че съгласно чл. 32 окр. лекарь въ ка

чеството му съветннкъ на окржжната постоянна 
комисия изготвя бюджета по санитарната часть 
яа окръжния бюджетъ, а съгласно чл. 34, ок-
ржжния санитаренъ сьветъ преглежда санитарна
та часть на бюджета и се произнася по сжщата 
часть на бюджетите на градските и селски общи* 
ни въ окржга и се произнася по създаването иа 
нови длъжности и здравни учреждения и съгласно 
чл. чл. 43 и 46 решенията на окр. хигиенични 
съвети еж задължителни за страните, до които 
се отнисятъ, а при нужда се прнлагагь отъ са
нитарните и административни органи, т. е. окржж-

книгЬ и бщннеки съвети еж длъжни да приемагь 
изработените и представени имъ бюджетопроекти 
отъ санитарните власти, иначе административна 
та властъ при утвърждаването имъ ще ги наложи 
ш впише. 

3) Че тинв съ този закснопроектъ се пос%-
га върху автономията па окржжните и общин
ски съвети и се суспендира началото за самоупрз-
вителна дейность, прокарано съ закона за окр. 
съвети презъ 192Б год. 

4) Че съ законопроекта се създават* иопи 
и голкчи задължения по нлръхинлтш иа окр. 
санитарна служба, б м ъ да се предлиждать коли 
приходни мзпчиици. бе*ъ каквито разпоредбите 
на з iKOHortpoeKra не могатъ да се приложат*, %*• 
щого добре са знае, че съ досегашните о*р, и 
общински прншта далеч* не се аадоиолямтъ 
много належици иу*ли H I населението. 

5) Че с* чл 73 се урежда санитарното Г>ла-
гоустроАство-водосиабдсиие. канализация, обще
ствени бани, детски игрища, и градини, пазарище 
за хранителни предмети» кладенци, регулиране 
водите, пресушаване блатата и мочури и ар. пр , 
за които окр, хигиенични съвети изработватъ 
планъ на приложение, който общините еж длъж
ни да изпълняват*, а съ това се отнемат* ини
циативите иш Министерството на Благоустройство
то и окр. съвети. 

и въаъ основа иа гореизложеното 
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Яйленско училищно настоятелство 
ОБЯВЛЕНИЕ 

№ 60 
с. Яйла, 16 юли 1928 г. 

Яйлейското българско училищно настоя 
телство обявява, че на 18 августъ 1928 г. 
въ 9 часа ще се произведе търгъ за отда
ване подъ наемъ за срокъ отъ четири сто
пански години училищните ниви нахо-
дящи се въ землището на с. Яйла: 1) нива 
въ м*стн. „Тумбата", отъ 30 дек. разпре
делена на 3 парцела по 10 дек съ първо
начална оценка по 100 лв. дек.; 2) нива въ 
мести. .Бски бааларъ" отъ 86 дек. разпре
делена на 8 парцела по 11 дек. съ първо
начална оценка на дек. по 200 лв.; 3) нива 
нива цъ мести. „Ана деребаши* отъ 19-6 
дек. разпрепелени на 2 парцела по 9 8 дек. 
съ първоначална оценка на дек, по 100 лв. 
4) нива въ местн. „Мералъкъ* отъ 9 дек. 
съ първоначална оценка по 100 лв. на дек.; 
5) нива въ м^стн. „Ески бааларъ отъ 3 3 
декара съ първоначална оценка 150 лв. на 
декарът 

Търгътъ ще се произведе въ помеще
нието на основното училище. 

Търгътъ ще се произведе съ явна кон
куренция. 

Залогъ за правоучастие е 10% върху 
първоначалната цена за всеки парцелъ. 

До участие въ търга се допущатъ всич
ки лица, които не ей лишени отъ права и 
ся български поданици. 

Никой отъ участвуващите въ търга не-

ма право да наеме повече отъ единъ пар
целъ. 

Всички разноски по търга CJR за смет
ка на наемателигь. 

Поемните1 условия, очната скица и дру. 
гите тържни книжа могатъ да се прегле-
датъ въ основото училище. 

Отъ настоятелството. 

Корпджо-отско общинско управление 
ОБЯВЛЕНИЕ 

№ 1930 
с. Караджа-отъ 26 юли 1928 г, 

Обявява се, че на тридесеть и първия* 
день отъ публикуване настоящето въ Вар
ненски окр. вестникъ въ канцеларията на 
общинското управление отъ 10 — 12 часа 
преди обйдъ ще се продаде на публиченъ 
търгъ съ явно наддаване една железна па
рична каса. 

Първоначалната цена ще се определи-
отъ тържната комисия при почване търгътъ. 

Залогъ за правоучастие въ търгътъ е 
10% върху първоначалната цена. 

Предаването на предмета . ще стане 
следъ удобрение на тържната преписка. 

Членове 125—127 отъ закона за Б. О. 
П. еж задължителни за конкурентите. 

п. Кметъ; (не се чете) 

Секр.-бирникъ: Б. Николовъ 

Р Е Ш И : ' 

Замолва Господинъ Министра на Вътрешни
те работи и народното здраве и Народното съб
рание. 

1) Да се нзправятъ съответните изменения 
въ законопроекта за народното здраве, като се 
запазятъ досегашните начала на самоуправление 
за по-големи инициативи и права за окръжните 
съвети по отношение опазване народното здраве 
и благоустройството, като имъ се отстъпятъ нови 
и достатъчно приходи за една напълно задоволи
телна и всестранна народополезна дейность и 

2) Глава VIII да се изхвърли изцело отъ 
заокнопроекта. Контролата ма хранит. продукти да 
се уреди съ специаленъ самостоятеленъ законъ, 

както е сега действующия законъ, като се пред
види солидарно сътрудничество между лекари, 
ветеринари и химици въ кръга на техната ком* 
петентность. 

Наименованието на лаоаораториите при избор
ните учреждения да си остане «химически* а не 
„хигиенически*. 

Председателя. Иска ли некой думата — 
никой не иска. 

Който е съгласенъ да се възприеме .резолю
цията тъй както е прочетена отъ докладчика на 
комисията по проучване законопроекта за народ
ното здраве, моля да си вдигне ръката. 

Болшинство — приема се. 


